



ບົດຂ່າວ

ຂໍ້ຄິດລິເລີ່ມໃໝ່ໃນການເປີດສໍາມະນາວິຊາການເລື່ອງການສັງລວມນິຕິກຳກ່ຽວກັບວຽກງານປ່າໄມ້

(ສໍາລັບລົງຂ່າວທັນທີ)

ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, 24ກໍລະກົດ 2015: ກົມກວດກາປ່າໄມ້ ແລະ ກົມປ່າໄມ້ໄດ້ລິເລີ່ມ ການສັງລວມບັນດານິຕິກຳ ປ່າໄມ້ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບຂອບຂອງກົດໝາຍທາງດ້ານພື້ນທີ່ປ່າໄມ້, ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການນໍາໃຊ້ຜະລິດຕະພັນໄມ້ໃນ ສປປ ລາວ ໃນກອງປະຊຸມ “ປຶກສາຫາລືການສັງລວມນິຕິກຳຂອງລັດທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ ແລະ ທຸລະກິດ ໄມ້” ທີ່ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 24 ກໍລະກົດ 2015 ທີ່ຜ່ານມາ, ເຊິ່ງເປັນໂຄງການທີ່ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນໂດຍ ອົງການ FAO, SUFORD ແລະ GIZ.

ທ່ານຄຳພຸດ ພັນດານຸວົງ, ຫົວໜ້າກົມກວດກາປ່າໄມ້, ກະຊວງກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ໄດ້ກ່າວວ່າ: “ເນື່ອງຈາກວ່າຂອບຂອງ ລະບຽບການຕ່າງໆທີ່ໃຊ້ໃນການຄຸ້ມຄອງຂະແໜງປ່າໄມ້ແມ່ນມີຫຼາກຫຼາຍ ແລະ ກວ້າງຂວາງ, ເຊິ່ງໄດ້ຮັບຜົນມາຈາກກົດ ໝາຍທີ່ແຕກຕ່າງກັນໃນຂະແໜງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ການຄ້າ, ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ໄດ້ເຮັດໃຫ້ເກີດຄວາມບໍ່ຈະແຈ້ງ ທາງດ້ານການນໍາໃຊ້ກົດໝາຍ, ຄວາມບໍ່ສອດຄ່ອງ ຫຼື ການມີຂໍ້ກຳນົດຂອງກົດໝາຍ ທີ່ທັບຊ້ອນເວລາມີການດັດແກ້ກົດ ໝາຍ, ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງອຳນາດການປົກຄອງທີ່ມີສິດອຳນາດ, ການແປຄວາມໝາຍ ແລະ ການນໍາໃຊ້ກົດລະບຽບ ທີ່ບໍ່ສອດຄ່ອງໃນຂັ້ນແຂວງ, ເມືອງ ແລະ ຂັ້ນບ້ານ ທ່ານຄຳພຸດ ພັນດານຸວົງ ຍັງໄດ້ກ່າວຕື່ມອີກວ່າ “ການສັງລວມນິຕິກຳ ປ່າໄມ້ຈຶ່ງມີຄວາມສໍາຄັນສໍາລັບຂະແໜງປ່າໄມ້ໃນ ສປປ ລາວ ເພື່ອປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍົງ , ພ້ອມທັງເປັນການເພີ່ມຈຳນວນການປົກຫຸ້ມຂອງປ່າຂຶ້ນເຖິງ 70% ພາຍໃນປີ 2020 ທີ່ໄດ້ລະບຸໄວ້ໃນແຜນຍຸດທະ ສາດປ່າໄມ້ ໂດຍ ກະຊວງກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້”

ການສັງລວມນິຕິກຳແມ່ນການລວບລວມລະບຽບການຕ່າງໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງທັງໝົດ ແລະ ການສະຫຼຸບສັງລວມຫຍໍ້ທາງ ດ້ານຂອບກົດໝາຍປ່າໄມ້, ທີ່ລວມມີບັນດາລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບປ່າໄມ້, ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການນໍາໃຊ້ ຜະລິດຕະພັນໄມ້, ເຊິ່ງກວມເອົາເຂດພັດທະນາພື້ນຖານໂຄງລ່າງ /ປ່າສໍາປະທານ, ການຂົນສົ່ງ, ການປຸງແຕ່ງ ແລະ ການ



ຄ້າຜະລິດຕະພັນໄມ້ເຄິ່ງສໍາເລັດຮູບ ຫຼື ໄມ້ທີ່ບໍ່ໄດ້ຜ່ານການປຸງແຕ່ງ. ການສັງລວມນິຕິກຳຈະຊ່ວຍໃຫ້ເຫັນໄດ້ເຖິງຄວາມ ບໍ່ສອດຄ່ອງ ຫຼື ການທັບຊ້ອນທາງດ້ານໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບ, ການຍົກເລີກ ຫຼື ການນໍາໃຊ້ກົດລະບຽບໃໝ່ປ່ຽນແທນ, ແລະ ການເຮັດໃຫ້ລະບຽບການຕ່າງໆຈະແຈ້ງຂຶ້ນຕື່ມ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ຜູ້ທີ່ໃຊ້ສາມາດຕິຄວາມໝາຍ, ນໍາໃຊ້ ແລະ ຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດຂອບກົດໝາຍໄດ້ຢ່າງເປັນເອກະພາບ.

ທ່ານ ຮາຍໂກະ ວໍເນີ,ທີ່ປຶກສາອາຈຸໂສຂອງໂຄງການ GIZ ການສະໜັບສະໜູນແຜນງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ປ່າໄມ້, ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຄ້າໄມ້ ລະຫວ່າງ ສ.ປ.ປ. ລາວ ກັບ ສະຫະພາບເອີຣົບ ໄດ້ກ່າວວ່າ“ໂດຍຜ່ານການ ສັງລວມນິຕິກຳ, ການທົບທວນຄືນທີ່ຄວບຄຸມກ່ຽວກັບກອບກົດໝາຍໃນຂະແໜງປ່າໄມ້ໃນ ສປປ ລາວ ຈະໄດ້ຮັບການ ສ້າງຂຶ້ນ, ເຊິ່ງຈະໄດ້ຈັດຕາມຕ່ອງໂສ້ການສະໜອງໄມ້ ແລະ ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ -ເຊິ່ງເລີ່ມຕົ້ນຈາກການຈັດປະເພດປ່າ, ການໝາຍເຂດແດນ, ການສໍາຫຼວດປ່າ, ການອະນຸມັດໂຄຕ້າ, ການຈັດການ ແລະ ການຂຸດຄົ້ນ, ການຂົນສົ່ງ, ການປຸງແຕ່ງ , ການຄ້າ ແລະ ການສົ່ງອອກ.”. ທ່ານ ຮາຍໂກະ ວໍເນີ ໄດ້ກ່າວຕື່ມອີກວ່າ “ຂໍ້ມູນຕ່າງໆທີ່ໄດ້ຈາກການສັງລວມນິຕິກຳນີ້ ສາມາດໃຊ້ເປັນຂໍ້ມູນທີ່ສໍາຄັນໃນການຮ່າງນິຍາມຄວາມຖືກຕ້ອງທາງກົດໝາຍຂອງໄມ້ ເຊິ່ງເປັນອົງປະກອບທີ່ສໍາຄັນໜຶ່ງ ຂອງລະບົບການຮັບປະກັນຄວາມຖືກຕ້ອງຂອງໄມ້, ເຊິ່ງເປັນສ່ວນສໍາຄັນໜຶ່ງຂອງ ຂໍ້ຕົກລົງ VPAs”,

ດຣ. ຮິຣາລີ ສມິດທ໌, ທີ່ປຶກສາໂຄງການ FAO/GIZ ໄດ້ລະບຸບັນດາຜູ້ທີ່ຈະໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກການສັງລວມນິຕິ ກຳນີ້ ເຊິ່ງລວມມີ ບັນດານັກຊ່ຽວຊານສະເພາະດ້ານພາຍໃຕ້ແຜນງານ FLEGT/VPA ທີ່ຈະສາມາດຮ່າງນິຍາມຄວາມ ຖືກຕ້ອງທາງກົດໝາຍຂອງໄມ້ ພ້ອມກັບ ເງື່ອນໄຂ, ຫຼັກການ, ຕົວກວດສອບ ແລະ ເອກະສານອ້າງອີງດ້ານກົດໝາຍອື່ນໆ; ບັນດາຜູ້ອອກນະໂຍບາຍຈະສາມາດຮູ້ໄດ້ເຖິງຈຸດທີ່ບໍ່ສອດຄ່ອງ, ສັບສິນ, ຊ່ອງວ່າງ ຫຼື ຈຸດອື່ນໆທີ່ຕ້ອງການ ບັບປຸງ ທີ່ພົວພັນເຖິງໜ້າທີ່ ແລະ ພາລະບົດບາດຕ່າງໆ; ອໍານາດການປົກຄອງໃນຂະແໜງປ່າໄມ້ໃນຂັ້ນສູນກາງ, ແຂວງ, ເມືອງ ແລະ ຂັ້ນບ້ານ ຈະໄດ້ຮັບຄວາມເຂົ້າໃຈເພີ່ມຕື່ມກ່ຽວກັບຂອບເຂດສິດອໍານາດ; ພາກເອກະຊົນຈະໄດ້ຮັບຄວາມຮູ້ ເພີ່ມຂຶ້ນກ່ຽວກັບຂັ້ນຕອນການບໍລິຫານ, ນອກເໜືອຈາກນັກກຳລັງທຶນຕ່າງປະເທດໃນຂະແໜງປ່າໄມ້ໃນປະເທດລາວ ໂດຍສະເພາະກຸ່ມຄົນທີ່ບໍ່ຮູ້ພາສາລາວກໍຍັງສາມາດໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກການສັງລວມນິຕິກຳດັ່ງກ່າວ.

ສະຫະພາບເອີຣົບ (EU) ໄດ້ລິເລີ່ມແຜນງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍປ່າໄມ້, ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຄ້າໄມ້ (FLEGT) ເພື່ອສະກັດກັ້ນການຂຸດຄົ້ນໄມ້ທີ່ຜິດກົດໝາຍໃນທົ່ວໂລກ, ພ້ອມນັ້ນ ສະຫະພາບເອີຣົບEU ຍັງໄດ້ກະກຽມ ການເຈລະຈາຂໍ້ຕົກລົງການເຂົ້າເປັນຄູ່ຮ່ວມສັນຍາການຄ້າໄມ້ແບບສະໝັກໃຈ (VPA) ກັບບັນດາປະເທດຜູ້ຜະລິດໄມ້, ເຊິ່ງໄດ້ວາງເຈດຈຳນົງ ແລະ ແນວທາງໃນການຫຼຸດຜ່ອນການຄ້າໄມ້ທີ່ຜິດກົດໝາຍ, ພ້ອມກັບລະບົບການອອກອະນຸຍາດ ເພື່ອຢັ້ງຢືນຄວາມຖືກຕ້ອງຂອງໄມ້ທີ່ຈະສົ່ງອອກໄປຕະຫຼາດເອີຣົບ.



ສ.ປ.ປ. ລາວ ແມ່ນໜຶ່ງໃນບັນດາປະເທດທີ່ເລີ່ມເຈລະຈາຂໍ້ຕົກລົງການເປັນຄູ່ຮ່ວມການຄ້າແບບສະໝັກໃຈ (VPA), ເຊິ່ງເປັນຂໍ້ຕົກລົງການຄ້າກັບສະຫະພາບເອີຣົບ, ທີ່ໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫລືອຈາກໂຄງການ GIZ ແຫ່ງປະເທດເຢຍລະມັນ ຕໍ່ການສະໜັບສະໜູນແຜນງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍປ່າໄມ້, ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຄ້າໄມ້ ລະຫວ່າງ ສ.ປ.ປ. ລາວ ກັບ ສະຫະພາບເອີຣົບ (ProFLEGT).

ProFLEGTແມ່ນໂຄງການລິເລີ່ມຮ່ວມຂອງລັດຖະບານແຫ່ງ ສ.ປ.ປ. ລາວ ແລະ ການຮ່ວມມືການພັດທະນາຂອງ ປະເທດເຢຍລະມັນ, ເຊິ່ງເປັນໂຄງການທີ່ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບ ກະຊວງ ກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ (ໂດຍຜ່ານ ຫ້ອງການແຜນ ງານ FLEGT Standing Office ພາຍໃຕ້ການຄຸ້ມຄອງກວດກາຂອງ ກົມກວດກາປ່າໄມ້, DOFI), ກະຊວງ ອຸດ ສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ, ແລະ ກະຊວງ ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ລວມທັງ ໜ່ວຍງານພາກລັດ, ອົງກອນປະຊາສັງຄົມ, ສະຖາບັນການສຶກສາ ແລະ ອຸດສາຫະກຳປຸງແຕ່ງໄມ້.



ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມສໍາລັບບັນນາທິການ

ໃນປີ 2003, ສະຫະພາບເອີຣົບ (EU) ໄດ້ຈັດພິມແຜນວຽກການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍປ່າໄມ້, ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຄ້າໄມ້ (FLEGT) ເພື່ອຕ້ານແລະ ສະກັດກັ້ນການຕັດໄມ້ຜິດກົດໝາຍໃນບັນດາປະເທດທີ່ນໍາເຂົ້າໄມ້. ອົງປະກອບທີ່ສໍາຄັນຂອງແຜນວຽກ FLEGT ແມ່ນລະບົບການເຂົ້າຮ່ວມແບບສະໝັກໃຈ ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າ ມີພຽງແຕ່ໄມ້ທີ່ຖືກກົດໝາຍເທົ່ານັ້ນ ທີ່ຖືກນໍາເຂົ້າຕະຫລາດ EU ຈາກປະເທດທີ່ເຫັນດີທີ່ເຂົ້າຮ່ວມໃນລະບົບນີ້. ຂອບຂອງກົດໝາຍພາຍໃນຂອງ EU ສະບັບນີ້ແມ່ນ ຖືກນາມາໃຊ້ງໃນເດືອນ ທັນວາ 2005, ແລະ ການປະຕິບັດລະບຽບກົດໝາຍໃນປີ 2008, ເຊິ່ງສາມາດຄວບຄຸມການນໍາເຂົ້າໄມ້ສູ່ຕະຫຼາດ EU ຈາກປະເທດທີ່ເຂົ້າຮ່ວມການເຈລະຈາຂໍ້ຕົກລົງການເຂົ້າເປັນຄູ່ຮ່ວມສັນຍາການຄ້າແບບສະໝັກໃຈ (FLEGT VPAs) ກັບ EU.

ອົງປະກອບຫຼັກ ຂອງ FLEGT VPA ແມ່ນ ການພັດທະນາ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂອງລະບົບການຮັບປະກັນຄວາມຖືກຕ້ອງທາງກົດໝາຍຂອງໄມ້ (TLAS) ເຊິ່ງປະກອບມີ ນິຍາມໄມ້ທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ແຫ່ງຊາດ, ລະບົບການຄຸ້ມຄອງຕ່ອງໂສ້ການສະໜອງ, ຂັ້ນຕອນການກວດສອບໄມ້ທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ແລະ ຕ່ອງໂສ້ການສະໜອງ, ລະບົບການອອກໃບອະນຸຍາດ FLEGT; ແລະ ການກວດສອບລະບົບທັງໝົດແບບອິດສະຫຼະ.

ໃນກໍລະນີທີ່ເຫັນດີຕົກລົງ, VPAs ຈະລວມເອົາພັນທະ ແລະ ແຜນວຽກຈາກທັງສອງຝ່າຍເພື່ອຈະຢຸດການຄ້າໄມ້ທີ່ຜິດກົດໝາຍ, ພ້ອມກັບ ລະບົບການອອກອະນຸຍາດເພື່ອພິສູດຄວາມຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍຂອງໄມ້ທີ່ສົ່ງອອກໄປ EU. ຂໍ້ຕົກລົງຍັງສົ່ງເສີມການບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍໄມ້ທີ່ດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ ແລະ ສົ່ງເສີມການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກປະຊາສັງຄົມແລະ ພາກເອກະຊົນ.

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບ ນະໂຍບາຍປ່າໄມ້ອາຊຽນສາມາດເຂົ້າເບິ່ງໄດ້ທີ່:

<http://www.asean.org/>

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບ ແນວຄວາມຄິດລິເລີ່ມ ກ່ຽວກັບ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍປ່າໄມ້, ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຄ້າໄມ້ສາມາດເຂົ້າເບິ່ງໄດ້ທີ່:

http://ec.europa.eu/development/policies/9interventionareas/environment/forest/forestry_intro_en.cfm

www.euflegt.efi.int



ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບ ຄວາມເຂົ້າໃຈຕໍ່ກັບ ການເຄື່ອນຍ້າຍ ແລະ ການຄວບຄຸມໄມ້ ໃນ ສ.ປ.ປ. ລາວ ສາມາດເຂົ້າເບິ່ງໄດ້ທີ່:

<http://www.euflegt.efi.int/publications/-/document/25520>

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບ ກົດລະບຽບການນໍາເຂົ້າໄມ້ເຂົ້າສູ່ສະຫະພາບເອີຣົບ

<http://www.cbi.eu/market-information/timber-products/eutr-guide>

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບ FLEGT, ເຊີນຕິດຕໍ່:

ທ່ານ ແກ້ວພູວິງ ຈິນທະປັນຍາ, FLEGT Standing Office, ມືຖື: 00856 20 98 07 77 17,

ckeophouvong@yahoo.com

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບ ບໍລິສັດເຢຍລະມັນ STERNສາມາດເຂົ້າເບິ່ງໄດ້ທີ່:

<http://www.stern-moebel.de/en/home-en.html>

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບ ສະພາອຸດສາຫະກຳການຄ້າ ສະຫະພາບເອີຣົບ ປະຈຳລາວສາມາດເຂົ້າເບິ່ງໄດ້ທີ່:

http://eccil.org/index.php?option=com_content&view=featured&Itemid=101